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Vážení spoluobčané 
úvodem bych Vám chtěl popřát jménem celého zastupitelstva obce Pustá Polom pří-
jemné prožití letních měsíců a hezkou dovolenou, pokud se na ní chystáte. 
Na zasedáních zastupitelstva obce , která se konala 27. 4. 2018 a 18. 6. 2018  byla 
projednána a hodnocena problematika se kterou bych Vás rád v tomto článku sezná-
mil. 

Máte-li zájem o zveřejnění pří-
spěvku ve zpravodaji, zašlete je 
prosím na níže uvedenou e-
mailovou adresu. Má-li kdokoli 
z občanů Pusté Polomi zájem na 
spolupráci při tvorbě ZPRAVO-
DAJE, je vítán. Máte-li připomín-
ky, náměty, rady a doporučení – 
velmi rádi si je vyslechneme.  
 
Redakční rada zpravodaje: 
Mgr. Vlastimil Hrádek 
Mgr. Jaroslav Krajzl 
Mgr. Irena Čechová 
Miloš Kupka 
RNDr. Jiří Čech 

urad@pustapolom.cz 

Pokud se zpravodaj nedo-
stane k Vám domů, můžete 
si jej vyzvednout na OÚ 
v Pusté Polomi. 
Uzávěrka dalšího čísla bude 

15. 9. 2018 

 

V měsíci červnu bude dokončena  celá splašková 
kanalizace včetně přípojek na hranici Vaších po-
zemků. Následně provedeme skutečné  zaměření 
stavby a požádáme o kolaudaci celé druhé etapy 
vybudované splaškové kanalizace. Po těchto nezbyt-
ných úkonech se můžou jednotlivé rodinné domky a 
objekty občanské vybavenosti  na kanalizaci připo-
jovat. Projekty pro stavební povolení k jednotlivým 
rodinným domům a objektům jsme nechali zpraco-
vat firmou KONEKO s.r.o.. Tímto krokem jsme  
občanům ušetřili náklady i čas. Rovněž jsme zajistili 
materiál ( roury, kolena, odbočky atd. ) nezbytný 
pro  realizaci samotného napojení , který bude k 
dispozici  v objektu bývalého zemědělského druž-
stva.  
 
V následujících měsících bude rovněž probíhat 
oprava poničených obrub, chodníků a vozovek. 
Věřím, že se tyto nezbytné úpravy podaří dokončit 
během letních měsíců. 
 
 V měsíci červenci bude probíhat obnova a 
modernizace sociálního zařízení ve zdravotní stře-
disku  Pustá Polom. Tato oprava již nesnesla odkla-
du neboť vnitřní rozvody vody a odpady již byly v 
naprosto havarijním stavu. Moravskoslezský kraj 
nám na tuto opravu poskytl dotaci z progra-
mu ,,Podpora obnovy  a rozvoje venkova“ ve výši 
390 000,- Kč, což  je 60% celkových nákladů. 
 
 Z Ministerstva vnitra jsme obdrželi sou-
hlas na pořízení malého zásahového auta DA pro 
JSDH a SDH Pustá Polom. Technická specifikace 

byla schválena, proběhlo výběrové řízení a byl vybrán 
automobil Volkswagen T6  Kombi  4x4 .  Celková 
cena je 1 388 793,- Kč včetně DPH. Také na toto auto 
jsme získali dotaci  z MV ve výši  450 000,- Kč a 
MSK ve výši  225 000,- Kč dodáno bude do 30. 11. 
2018.  
 
 Na odboru životního prostředí moravsko-
slezského kraje  v  Ostravě se podařilo prodloužit 
činnost skládky. V současné době se zpracovávají  
studie rekultivace skládky a další dokumenty pro to, 
abychom mohli skládku využívat tak jako doposud.  
 V podzimních měsících bude na zastávce 
autobusů  ( ulice Poštovní ) umístěná elektronická 
tabule s jízdními řády autobusový spojů , které obcí 
projíždějí.   
 
Přestože je  současné období  finančně velmi náročné, 
pracujeme i na dalších větších či menších projektech. 
Jsou to například volnočasový areálv centru obce, 
hřiště a parkoviště u základní školy, cyklostezka smě-
rem  k dubu, křižovatka u Kaštovských a další.  Zámě-
ry, které budou  přínosem pro občany naší obce. 
 
 Závěrem vám chci ještě připomenout výsta-
vu k výročí 780 let obce Pustá Polom v tělocvičně 
základní školy, která je otevřena do soboty 23. 6. 2018 
a Den obce , který se uskuteční v areálu SPORT – 
CLUBU Pustá Polom v sobotu 23. června 2018. 
                                                                                                           
Hezké a sluncem prohřáté léto Vám přeje 

                                                                                                                  
Vladimír Grussmann starosta obce  
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Starosta Vladimír Grussmann 777 660 018 starosta@pustapolom.cz 

Místostarosta Ing. Vít Čerbák  mistostarosta@pustapolom.cz 

Sekretariát Hana Tietzová 553 666 951 urad@pustapolom.cz 

Matrika Jana Kotalová 553 666 952 matrika@pustapolom.cz 

Účetní Michaela Haasová 553666957 ucetni@pustapolom.cz 

Vedoucí údržby Miloš Kupka 553 666 958 udrzba@pustapolom.cz 

Stavební úřad Ilona Murinová  553 666 956 stavebni@pustapolom.cz 

Stavební úřad Bc. Aleš Onderka 553 666 953 stavebni@pustapolom.cz 

Vedoucí ČOV Miloš Kupka 553 666 958 vedoucicov@pustapolom.cz 

Z jednání zastupitelstva obce Pustá Polom    

Z 22. zasedání Zastupitelstva obce Pustá 
Polom, konaného dne 27. 04. 2018 v 17:30 
hod. v restauraci „U Krčmářů“ 
 
Zastupitelstvo obce schvaluje: 
 

 Rozpočtovou změnu č. 3 rozpočtu 
obce na r. 2018 ( navýšení daně z 
příjmu, rozšíření veřejného osvět-
lení) 

 Smlouvu o poskytnutí dotace a 
přijetí dotace z rozpočtu Morav-
skoslezského kraje mezi obcí Pustá 
Polom a Moravskoslezským kra-
jem, na realizaci projektu „Obnova 
a modernizace sociálního zařízení 
ve zdravotním středisku Pustá 
Polom“  

 Počet nově volených zastupitelů 
pro volební období 2018 – 2022 ve 
výši 15 členů 

 Účast Základní školy Pustá Polom 
na projektu VÝZVA č. 02_18_063 
A 02_18_064 ŠABLONY II v 
období 2018 – 2020 

 Smlouvu o dílo mezi obcí Pustá 
Polom a společností Koneko s.r.o., 
na zhotovení projektové dokumen-
tace pro územní souhlas pro sou-
kromou část kanalizačních přípo-
jek, v rámci stavby „ČOV a kanali-
zace v obci Pustá Polom – II. eta-
pa“, v celkové výši 807.900,-- Kč 
bez DPH. 

 
Zastupitelstvo obce bere na vědomí 
 

 Zprávu o výsledku přezkoumání 
hospodaření obce Pustá Polom k 
datu 31. 12.  2017 

  

Z 23. zasedání Zastupitelstva obce Pustá 
Polom, konaného dne 18 .06.2018 v 17:00 
hod. v restauraci „U Krčmářů“ 
 
Zastupitelstvo schvaluje: 
 

 Rozpočtovou změnu č. 5 rozpočtu 
obce na r. 2018 

 Poskytnutí krátkodobé finanční 
výpomoci Základní škole a Mateř-
ské škole Pustá Polom ve výši 
250.000,-- Kč na projekt „Podpora 
vzdělávání žáků ZŠ a MŠ Pustá 
Polom 2. etapa 
CZ.02.3.68/0.0/0.0/18_063/00088
57“ 

 Nabídku firmy Hagemann a.s. na 
pořízení nového dopravního auto-
mobilu pro Jednotku sboru dobro-
volných hasičů Pustá Polom 
v celkové výši 1.147.763,-- Kč bez 
DPH. 

 Smlouvu mezi Obcí Pustá Polom a 
společností Hagemann a.s. na poří-
zení nového dopravního automobi-
lu pro Jednotku sboru dobrovol-
ných hasičů Pustá Polom 
v celkové výši 1.147.763,-- Kč bez 
DPH 

 Nabídku firmy RBS Morava s.r.o. 
na akci „Obnova a modernizace 
sociálního zařízení ve zdravotním 

středisku Pustá Polom“ v celkové 
výši 431.978,-- Kč vč. DPH. 

 Smlouvu mezi Obcí Pustá Polom a 
společností RBS Morava s.r.o. na 
zakázku „Obnova a modernizace 
sociálního zařízení ve zdravotním 
středisku Pustá Polom“ v celkové 
výši 431.978,-- Kč vč. DPH 

 Řád veřejného pohřebiště 

 Účetní závěrku obce Pustá Polom 
za r. 2017 

 Zpráva o výsledku přezkoumání 
hospodaření obce Pustá Polom za r. 
2017 a to bez výhrad 

 Závěrečný účet za r. 2017 

 Zamítnutí žádostí o vzdání se podí-
lu obce Pustá Polom v rámci vy-
stoupení ze svazku obcí MMS 

 Smlouvu a přijetí dotace z rozpočtu 
Moravskoslezského kraje na poří-
zení nového dopravního automobi-
lu pro jednotku požární ochrany 
sboru dobrovolných hasičů obce 
Pustá Polom. 

 
Bere na vědomí: 
 

 Rozpočtovou změnu č. 4 rozpočtu 
obce na r. 2018(členský příspěvek 
MAS Opsvsko) 

MUDr . Pavel Mucha oznamuje, že během měsíce července bude probíhat rekonstrukce v budo-

vě zdravotního střediska v Pusté Polomi a tato bude uzavřena. Ordinace v měsíci červenci bude 

přesunuta do ordinace v Hlubočci v rozsahu současných ordinačních hodin. 

Telefon do ordinace v Hlubočci je 553 652 888 

mailto:matrika@pustapolom.cz
mailto:stavebni@pustapolom.cz
mailto:stavebni@pustapolom.cz
mailto:starosta@pustapolom.cz
mailto:mistostarosta@pustapolom.cz
mailto:ucetni@pustapolom.cz
mailto:udrzba@pustapolom.cz
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Jarní úklid 

Tolik úklidových akcí během jedné dubnové 

soboty! V Pusté Polomi začíná jaro, je třeba 

vyklidit domy, sklepy i půdy a tak se hodí 

jak svoz železného odpadu, tak i sběr toho 

velkoobjemového či dokonce nebezpečné-

ho. Ale my se dnes postaráme nejen o vlast-

ní, ale i o okolí naší obce.  

Je tu totiž oblíbená každoroční akce s Bron-

tíkem Otíkem v rámci projektu „Ukliďme 

Česko“. Na školní zahradu přichází spousta 

dětí se svými rodiči (letos 85!!!), opět je vítá 

paní Martina Dulanská, která celou akci 

zaštiťuje. Po vyzbrojení se rukavicemi, pytli 

a dalšími pomůckami vyráží 4 početné sku-

piny do všech směrů od vesnice, aby posbí-

raly to, co se za celý rok vyhodilo z oken 

Životní prostředí 

aut, při jízdě na kole nebo při procház-

kách do okolí. Jen si tak říkám, kdo to 

vlastně dělá, když každé malé dítě ví, že 

tohle se nedělá! Asi vítr… 

Každopádně jako každý rok nacházíme 

nepořádek všeho druhu – plasty, sklo, 

papír i kovy. Letos se počítaly plastové 

lahve – celkem jich kolem nás leželo 276 

ks. Některé děti berou cestu spíš jako 

procházku krajinou a hrají si s přírodni-

nami, jiní pilně sbírají podél silnice, v 

příkopech, i několik metrů dál na polích, 

v lese. Naplněné pytle necháváme u 

kraje cesty, v nejbližších hodinách budou 

odvezeny na místo, kam všechny odpad-

ky správně patří.  

Ale to ještě není zdaleka konec programu. 

Po dvou hodinách sbírání se všichni vrace-

jí zpět na hřiště, kde nás čeká občerstvení, 

zábava v podobě kvízů pro děti i dospělé, 

které připravila  paní učitelka Xenie Obši-

lová. V neposlední řadě děti vyrábějí do-

mečky pro hmyz. Sejí a sadí bylinky do 

předem krásně pomalovaných a popsaných 

květináčů, aby měly paní kuchařky ve 

školní jídelně pestřejší výběr čerstvého 

koření. Zkrátka, dopoledne vyšlo, a to 

nejen díky slunečnému počasí, ale přede-

vším díky pohodové náladě a smysluplné-

mu programu, který snad zopakujeme zase 

za rok.  

                                                                                                   

Simona Strakošová 

Naši předci museli být hloupí !!! 

 

Naši předci s velikou námahou ručně vyhloubili na cestě na Rekovou úvoz, aby jejich povozy tažené 

kravkami lépe zvládly stoupání do kopce. Naše povozy táhnou traktory o síle mnoha koňských sil. 

Ty úvoz nepotřebují, ty si s terénní vlnou poradí snadno. A tak „Na čo nám úvoz, zasypať,“ řekl by 

major Terazky. A tak jsme jej zasypali a jezdíme do prudkého kopce Co na tom, že se vyjedou ko-

leje a z nich voda ve svahu odplaví zeminu a cesta se změní v solidní rigol. Můžeme vedle na louce 

vyjet další cestu a pak zase další a další…         
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Milí přátelé, věřící i nevěřící, lidé dob-
ré vůle! 
Jako nemocní chodí za svým lékařem do 
jeho ordinace, tak i věřící se setkávají se 
svým farářem a zvláště s Ježíšem v kos-
tele. Jenže: Mohou přijít situace (ať už 
krátkodobě nebo dlouhodobě), kdy zdra-
votní stav nedovolí lékaře navštěvovat, a 
pak tomu bývá opačně. Lékař navštěvuje 
nemocné v jejich domácnostech. Podob-
ně mohou přijít situace (ať už krátkodo-
bě nebo dlouhodobě), kdy zdravotní stav 
nedovolí navštěvovat kostel. Je dobré 
vědět, že v takových situacích farář rád 
navštíví nemocné v jejich domácnostech                   
a poslouží jim svátostmi doma. Je to 
běžná služba. Jen v naší farnosti je pra-
videlně navštěvováno asi 50 nemocných 
a nemohoucích. 
 
Moc prosím: Všímejte si ve svém okolí a 
zvláště ve svých rodinách nemocných                           
a nemohoucích a nabídněte jim zpro-
středkování návštěvy kněze. Možná by o 
to leckdo ve své nemoci, opuštěnosti či 
stáří stál. Vždyť těch, kdo do kostela 
chodili (nebo třeba i nechodili), a dnes 
už nemají síly, je v každé farnosti dost. 
Kněz o nich mnohdy ani neví, zvláště 
když ve farnosti není příliš dlouho. Mrzí 
mě, když se třeba při vyřizování pohřbů 
dovídám, že babička či dědeček už dlou-
há léta do kostela nemohli a ani nevědě-
li, že by je kněz rád navštívil a posloužil 
jim rozhovorem i svátostmi. Leckdo by 
o to ve své nemoci, opuštěnosti či ve 
svém stáří stál. 
 
Víte-li o někom takovém, prosím, nabíd-
něte a zprostředkujte mu tuto službu. 
Zde jsou kontakty na faru v Pusté Polo-
mi: tel.  
 603 368 922, e-mail:  
rkf.pustapolom@doo.cz. Prosím, uložte 
si je pro případ potřeby. Snad ještě pár 
technických informací: Nemocní jsou v 
naší farnosti navštěvováni dle domluvy 
asi 1x za měsíc. V případě akutní potře-
by je možno domluvit i mimořádnou  
návštěvu a udělení svátostí kdykoliv. Je 
možno nemocným zajistit také službu 
kněze v nemocnicích. Ve vzdálenějších 

 http://doo.cz/pastoracni-aktivity/
nemocnicni-kaplani/seznam-nemocnic-a-
kontaktu.html   
Je též dobré vědět, že kněze pustí na JIP, 
na ARO, prostě všude a kdykoliv. Má 
smysl volat kněze i k člověku v bezvědo-
mí či v umělém spánku! Svátost pomazá-
ní nemocných se uděluje i v bezvědomí, 
pokud lze rozumně předpokládat, že ne-
mocný by o tuto svátost stál. V bezpro-
středním ohrožení života volejte kněze 
ihned - i v noci. 
Chtěl bych podtrhnout, že služba kněze 
nemocným není určena jen pro umírající. 
Je určena pro všechny nemocné, nemo-
houcí, osamělé, kteří již do kostela nemo-
hou. Takových návštěv bývá nejvíc. 
Zvláštní význam pak tato služba jistě má 
u těch, jejichž život je v ohrožení či je-
jichž život dohasíná. I psychologicky je 
pak pro pozůstalé velkým pohlazením po 
duši, když vědí, že svému blízkému zajis-
tili nejen lékařskou péči a lidskou blíz-
kost, ale také službu duchovní. 
Jsme vám k dispozici. 
 
Za všechny výše jmenované kněze 
o. Zdeněk Šimíček, váš farář a bratr 

Farnost Pustá Polom 

nemocnicích se zpravidla využívá služ-
ba tamějšího kněze, do blízkých ne-
mocnic (Opava, Ostrava-Poruba, Bílo-
vec) je možno zajet dle možností s 
vlastním farářem nebo rovněž využít 
tamější kněze.  Zde jsou pro případ 
potřeby telefonické kontakty na kněze, 
na jejichž území se nacházejí nemocni-
ce, a kteří také mohou nemocným po-
sloužit: 
Opava: 733 307 117 nebo  595 532 185 
O. Poruba:  596 933 550 
O. Vítkovice :  731 625 645 
O. Fifejdy:  596 114 706 
Bílovec:   732 466 176 
Je dobré vědět a mít uloženo mezi dů-
ležitými kontakty, že Ostrava má i své-
ho vlastního nemocničního kaplana (P. 
Václav Tomiczek – 733 741 700), stej-
ně tak Opava má svého vlastního ne-
mocničního kaplana (P. Pawel Ziól-
kowski tel: 734 435 276), kteří jsou k 
dispozici nejen pro akutní stavy, ale též 
pro pravidelnou péči v době hospitali-
zace v nemocnici. Nebojte se také na 
ně obrátit! 
 
Zde je odkaz na úplný seznam nemoc-
nic v naší diecézi a kontaktů na kněze, 
kteří v nich slouží:                                                            
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Noc kostelů pro děti 

Děti s rodiči z farnosti Pustá Polom se sešly 

v pátek 25. 5. odpoledne u kaple sv. Anto-

nína v lese. Někteří přijeli na kole a ostatní 

pěšky. Naproti kapličky v lese byla rozmíst-

něna různá stanoviště pojmenována podle 

biblických postav: Noe, Mojžíš, Josef 

Egyptský, Jan Křtitel, Maria, Ježíš a hlavní 

stanoviště bylo uprostřed. Děti s rodiči si 

mohly zkusit něco vyrobit, projít bosý 

chodníček a najíst se u Ježíše. Na každém 

stanovišti dostali kartičky různé barvy a ty 

pak na posledním stanovišti navlékli do 

sebe a nalepili různé modlitby nebo myš-

lenky. Tak si každý  mohl odnést domů 

pěknou památku. Celý program připravili 

skauti. Děti, které nechtěly chodit po stano-

vištích, běhaly po lese, skákaly přes příko-

py a házely šiškami. Každý si našel svou 

zábavu. Na závěr každý dostal sladkou 

odměnu. Den se nám vydařil. ( 

Sára Dudková, 3.třída) 

Minitábor 
 
O víkendu 18. - 20. května jsme vyrazili 
do Choliny. V pátek odpoledne jsme na-
sedli do aut a odjeli na svinovské nádraží a 
vlakem vyrazili do Olomouce. Tam jsme 
hodinku čekání na další vlakový spoj, 
vedoucí do cíle naší cesty, zpestřili plně-
ním úkolů a taky si dali pizzu. Další vlak 
nás zavezl na konečnou zastávku a opět 
jsme přestoupili na tentokrát už poslední 
vlak, který nás dovezl do cíle našeho puto-
vání - Choliny. Když jsme dorazili na 
faru, dali jsme si večeři a rozřadili se do 
skupinek. Noc byla krátká a budíček se 
zdál být nějak brzy. Ráno jsme vyrazili na 
prohlídku kostela a na 17-ti kilometrovou 
vycházku ke „Svaté vodě“. Hráli jsme 
divadlo na téma biblického příběhu.  V 
průběhu dne jsme hráli různé hry a řešili 
kvízy. Večer nám vedoucí připravili hru 
„Kdo jsem, co jsem…“ a našim úkolem 
bylo uhádnout biblické osobnosti. Pak 
následovala krátká adorace. Menší děti šly 
spát a my jsme měli adoraci pro mladé. 
Potom čekal spánek i nás. V neděli dopo-
ledne jsme šli na mši, kterou jsme zpestřili 
zpěvem členů naší scholy. Po obědě jsme 
se a chystali se domů, balili si věci apod. 
K tomu všemu zmatku se ještě přidalo 
ošetření zraněného Davida a jeho odvoz 
do nemocnice. Trocha adrenalinu nakonec 
a my se vydali k vlaku a na cestu domů. 

Celý minitábor jsme si velmi užili, a dou-
fáme, že se za rok bude opakovat. Už teď 
se těšíme. 
 
Lucie Dulanská 
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Zájezd do Hřenska a Drážďan 

Místní organizace KDU-ČSL Pustá Polom pořádá i letos čtyřdenní zájezd. Tentokráte do Českosaského Švýcarska, Drážďan a okolí. 

Cestou tam se zastavíme na zámku Sychrov, vyjedeme lanovkou na Ještěd a uděláme zastávku u hrobu svaté Zdislavy v Jablonné v 

Podještědí. Večer dorazíme do Hřenska do hotelu Praha. Ten bude naši základnou pro putování na Bastei, Pravčickou bránu, do lázní 

BadSchandau, do soutěsek řeky Kamenice a třeba na tury do skal dle individuálního zájmu účastníků zájezdu. Jeden celý den bude 

věnován krásám a památkám Drážďan a zámku Moritzburg, zámku, kde se natáčela pohádka o Popelce. Cesta domů bude se zastávkou 

u perly slezského barokního stavitelství – v polském Lubiaz.  

Cena zájezdu je 3 400 Kč. O volných místech se můžete informovat u paní Dany Krajzlové nebo Jana Vavrečky.  

Činnost Klubu důchodců  
za I. pololetí 2018. 
 
Nastává léto a s ním přichází čas, kdy 
podávám zprávu o činnosti našeho klu-
bu. Uplynulé měsíce byly bohaté už tím, 
že jsme měli taneční vystoupení nejen na 
naší výroční členské schůzi, ale i na 
schůzi „zahrádkářů“. Myslím si, že jsme 
naším tanečním číslem všechny pobavily 
a že i zahrádkáři byli s námi spokojeni. 
Dokonce jsme měly vystoupení pro dů-
chodce v Těškovicích. 

Jako každý rok, tak i letos v březnu jsme 
oslavili naše „Josefy“. Tradičně jsme se 
sešli v hojném počtu, jubilantům jsme 
společně popřáli pevné zdraví a osobní 
spokojenost.    

28. dubna jsme se zúčastnili oslav osvo-
bození obce u pomníku padlých hrdinů. 
Na 9. května jsme zorganizovali brigádu 
před obecním úřadem a na parkovišti 
pod kostelem.  

I letos jsme se mohli těšit z pozvání do 
mateřské školy ke Dni matek. Děti nám 
připravily pod vedením svých učitelek 
krásné vystoupení, za které jim velmi 
děkujeme. Setkání s dětmi je pro nás 
vždy nevšední zážitek, proto upřímně 
děkuji za toto pozvání.  

Další naší velkou akcí byl Den matek. 
Tento svátek jsme oslavili společně 
s jubilanty naší obce 10. května 
v restauraci U Krčmářů.  Se svým pro-
gramem jsme vystoupily i my – členky 
našeho klubu. Poté mezi nás zavítali 
herci ostravského divadla a zazpívali 
nám operetní písničky. Na závěr jsme si 
s nimi společně zazpívali známou písníč-
ku „Ta naše písnička česká“. Program 
byl bohatý, dle ohlasů se akce vydařila a 

ně připravujeme. Naopak chci ještě jed-
nou poděkovat všem, kteří se obětavě 
starali a pomáhali nám celou akci zajistit.   

Před námi je ještě Den obce 23. června a 
pak už budou prázdniny. Proto přeji 
všem dětem pěkné prožití prázdnin a 
ostatním spoluobčanům krásnou dovole-
nou. 

Za Klub důchodců Jarka Stankociová 

 

Klub seniorů 

také jubilanti byli spokojeni. U této 
příležitosti bych chtěla poděkovat obě-
tavé paní učitelce Ireně Čechové, která 
každý týden chodí mezi nás, ochotně 
nám radí a pomáhá při nacvičování 
tanečních vystoupení.  

Tradiční pustopolomské snošky byly 
20. května. Účast byla opravdu veliká. 
Zastavili se i neznámí cyklisté, kteří 
kolem projížděli. Posadili se mezi nás 
a mile je překvapilo pohoštění, které 
od nás dostali. Mrzí mě, že nepřijdou 
někteří naši členové, pro které to vlast-
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U KOVALA 
 
Nádvoří domu “ pod hasičárnou“ si 
docela dobře vybavuji v paměti už od 
útlého mládí – stále otevřená vrata do 
„kuzně“,na dvoře různého železa a 
taky lidé, kteří něco potřebovali u 
kovala spravit či udělat. Docela pěk-
ná podívaná byla, pochopitelně z 
uctivé vzdálenosti, jak se kovali koně. 
Většinou se to neobešlo bez křiku, 
zvláště když kůň nechtěl stát. Jako 
bych to slyšel ještě dnes: prrrr, drž ho 
pořádně pěruna, podaj mi vercajk… 
 
Samotný pohled do kovárny tenkrát 
ve mně docela vzbuzoval strach. Jako 
malému mi to připadalo jako peklo – 
očazené zdi, plápolající výheň, ko-
vadlina na špalku a spousta různých 
kleští a kladiv. Z kuzně se ozýval 
pořádný rámus.  
 
Ano, je řeč o již zaniklé živnosti 
“KOVÁŘSTVÍ A PODKOVÁŘSTVÍ 
Adolf GROSSMANN  PUSTÁ PO-
LOM“ na ulici, dnes zvané Družstev-
ní. Když jdu občas okolo, takové 
vzpomínky se mi vybaví v paměti.  
Začal jsem se o původ této, v naší 
obci nejznámější kovářské živnosti 
blíže zajímat. Dovídám se, že rod 
Grossmannů pocházel z Opavy - Jak-
taře. Kovářské řemeslo se v této rodi-
ně provozovalo od pradávna a bylo 
pro opavské Grossmanny typické. 
Všichni tři bratranci pana Grossman-
na byli kováři, rovněž i jeho strýcové. 
Otec pana Adolfa, křestním jménem 
taky Adolf, koncem 19. století 
„prošel vandrem“ Rakouskem a po 
návratu si našel místo kováře na zám-
ku v Kyjovicích. Tam si také přivedl 
svoji ženu, která pocházela z Opavy 
Kateřinek. V Kyjovicích bydleli jen 
krátce, neboť si v Pusté Polomi kou-
pili domek s popisným číslem 156, 
kde si pak nechali přistavět kovárnu. 
To už se psalo 1. desetiletí 20. století. 
Nakonec kovář A. Grossmann st. ze 
služeb pana hraběte odešel a v P. Po-
lomi začal provozovat svou vlastní 
kovářskou živnost. 
 
Spolu se svojí ženou vychovali 5 dětí.  
14. prosince 1918 se manželům naro-
dil syn, kterého pokřtili jménem po 
otci – Adolf. Jako patnáctiletý na-
stoupil v Opavě do učení. Vyučil se 
zámečníkem u pana Gustava Ziebrse. 
To se psal rok 1936. Po roční praxi 
byla povinnost složit tzv. tovaryšskou 
zkoušku. Jmenovaný tuto zkoušku 

úspěšně vykonal 20. 5. 1. 1937. Ná-
sledovala práce ve Vítkovických že-
lezárnách, odkud byl na dva roky 
vyslán na montáž do Kielu a Ham-
burgu v Německu. Počátkem II. svět. 
války se vrátil domů, do Pusté Polo-
mi,  kde se od roku 1943 až do roku 
1946 se znovu učil, tentokrát už obo-
ru kovář, a podkovář a to u svého 
otce. Po vyučení pan  
A.  Grossmann ml. pokračoval v za-
městnání ve Vítkovicích, ale po smrti 
svého otce pracovní poměr v Ostravě 
ukončil a plně se věnoval práci ková-
ře doma. Práce bylo dost. Taky to 
bylo i tím, že naproti se nacházela 
kolářská dílna pana Viléma Tížka, 
č.p. 81, která kovárnu  „zásobovala“ 
množstvím kolářských výrobků, jež 
potřebovaly „okovat“. Tak říkajíc 
učňovské zkušenosti v této kovárně 
získali taky Alois Vavrečka a Vladi-
mír Říman z Pusté Polomi. 
 
To vše se dělo do druhé poloviny 50. 
let min. století. V době, kdy se v Pus-
té Polomi zakládalo zemědělské 
družstvo, tzv. JZD, přišlo i na živnost 
pana A.  Grossmanna. Kovárna byla 
takzvaně vyvlastněna. V podstatě to 
znamenalo likvidaci živnosti, neboť 
veškeré vybavení dílny bylo majiteli 
zabaveno a odvezeno nedaleko do 

Starého dvora, kde si JZD budovalo 
vlastní kovárnu. Kromě zániku živnosti 
a pozbytí vlastního majetku se musel 
pan Grossmann starat o jiné  živobytí. 
Jen náhoda  tomu chtěla, že ve Vítkovi-
cích, kde opět hledal uplatnění, se potkal 
s člověkem, se kterým v Německu dva 
roky pobýval na montáži. Slovo dalo 
slovo a pracovní místo se našlo v Těžké 
mechanice VŽKG. Počátky pro pana 
Adolfa nebyly jednoduché, pracovalo se 
ve třísměnném provozu a musel zvlád-
nout práci na kovoobráběcích strojích, 
což je docela jiná práce než vlastní ko-
vařina. Je taky s podivem, že po čase byl 
ochoten v místním družstvu vypomáhat 
při opravách zemědělské techniky. Ko-
vářská a zámečnická práce byla pro to-
hoto člověka zároveň i koníčkem, neboť 
i ve vysokém věku trávil hodně času v 
dílně. 
 
Stojí ještě za připomenutí, že pan Adolf 
Grossmann se svojí ženou vychovali tři 
děti. Žádný z obou synů se již kovářské-
mu řemeslu nevyučil. Doba tomu nepřá-
la, koně a koňské povozy nahradily trak-
tory a původní kovářské řemeslo ztratilo 
na významu. Kniha života kováře a pod-
kováře, pana Adolfa Grossmanna se 
uzavřela 17. ledna 2017. Dožil se úcty-
hodných devadesáti osmi let! V té době 

Z historie naší obce 

Nádvoří domku č.p.156 v Pusté Polomi. Malý chlapec je Adolf Grossmann ve svých pěti 

letech. Drží se za ruku se svojí maminkou (vpravo) a sestrou Františkou. Vedle se zalo-

ženýma rukama stojí otec s kovářským pomocníkem.     Foto bylo pořízeno v roce 1923 
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Milí čtenáři Zpravodaje, 
 
s porovnáním s rokem loňským se letošní 
rok jeví (zatím), co se týče předpokladů 
dobré úrody, vcelku příznivě. Pokud nás 
nepřekvapí něco mimořádného, ovoce by  
mělo být dostatek. Mimořádně dobré 
podmínky letos dovolily, aby vše nádher-
ně rozkvetlo a taky odkvetlo. Po chudých 
posledních dvou, třech letech je radost se 
dívat, kolik se urodilo třešní a jak mají 
„nasazeno“ jablka, švestky a leckde i 
hrušně. 
 
Co nás, zahrádkáře, ale i mnohé ostatní 
začíná trápit, je naprostý nedostatek deš-
ťových srážek. Od letošního ledna do 
konce května napršelo pouhých 180mm  a 
z toho v dubnu jen 6 mm! (loni v dubnu 
to bylo 136 mm). Vše je ještě mnohdy 
navíc umocňováno  vysokými denními 
teplotami a vysušujícími větry. Pro jaro to 
je velmi netypický jev.  Pranostika říká, 
že v květnu nemá pasáčkovi oschnout hůl. 
To rozhodně letos neplatilo, 23 dnů bylo 
v tomto měsíci beze srážek! Situace s 

vodou u nás zatím není kritická, ale do 
konce zahrádkářské sezóny je ještě  
daleko a léto teprve začne. Naučme se 
proto s vodou lépe hospodařit a neplýtvat. 
Ne každý má doma studnu s dostatkem 
vody a voda z řádu není taky nejlevnější. 
Jak zalévat a přitom šetřit jsme už jednou 
psali, ale letos je to víc jak nutné! Velké  
a staré stromy zalévat není třeba – ty mají 
kořeny hluboko. Ale zákrsky a nově vysá-
zené stromy zálivku potřebují, zvláště, 
když mají bohatou násadu plodů. Je chy-
bou zalévat denně v malém množství. 
Stačí jednou týdně, ale dostatečně. Vhod-
né je taky tzv. mulčování. Pod stromy 
nasypeme drcenou kůru, nebo pokosenou 
trávu. Zabráníme tím většímu odpařování 
vody. Zeleninu je dobré zalít pozdě večer, 
nebo až ráno. 
Druhý den po zálivce nebo dešti, když se 
zemina již nelepí na nářadí, lehce zkypří-
me  
slabou vrstvu záhonu. Zkypřená vrstva 
vyschne a pod ní se delší dobu udržuje 
vlhkost. Tímto způsobem ušetříme značné 
množství vody a rostliny nestrádají.  
Úspory vody,jak se zdá, budou hrát v 

tomto roce významnou roli. S největší 
pravdě- podobností množství srážek 
zůstane pod ročním srážkovým průmě-
rem (něco málo přes 800 mm/rok pro 
naši oblast). A to je nová situace, se 
kterou se budeme muset všichni vyrov-
nat. Věřím,že se nám to podaří. 
         
A ještě krátce ze života našich přátel 
zahrádkářů. Na jaře jsme spolu se vče-
laři a dobrovolníky pokračovali v obno-
vě švestkové aleje podél silnice do Ky-
jovic. Vysázeno bylo 26 kusů hrušní. 
Na podzim připravujeme výsadbu nej-
méně šedesáti kusů švestek. Organizá-
tory těchto dobrovolných brigád těší 
zájem a účast občanů, kteří přijdou 
pomoci s výsadbou. Tímto všem děku-
jeme a těšíme se, že tomu tak bude  
i nadále. Čeká nás ještě hodně práce.  
Všem zahrádkářům i příznivcům za-
hrádkaření přejeme bohatou úrodu. 
Budeme doufat, že k tomu nám bude 
nápomocna i samotná příroda.  
                                                                                                         
Váš zahrádkář 

Zahrádkář radí, informuje ... 

Hasiči 

Činnost jednotky  
 
Jednotka od 1. 3. do 7. 6. 2018 zasaho-
vala u 2 požárů, kdy jednou musela 
vyjíždět do obce Hlubočec, kde došlo k 
požáru uskladněného materiálu ve  
sklepních prostorech a jednou zasahova-
la v katastru obce Podvihov, kde hořel 
les. Hašení lesního požáru se zúčastnilo 
8 jednotek hasičů. Naše jednotka byla na 
místě požáru  jako první, tím pádem se 
chlapci pěkně zapotili při hašení. Touto 
cestou chci  poděkovat členům jednotky 
za tento fyzicky náročný zásah, zvláště 
panu Františku Vaňkovi, který se i přes 
svůj vyšší věk tohoto zásahu zúčastnil.  
 Tím bych chtěl apelovat na 
mladé chlapce, kterým je víc než 18 let a 
měli by zájem se zúčastnit zásahové 
činnosti a přispět svou účastí na akcích 
pořádaných sborem dobrovolných hasi-
čů nechť volají panu Tomáši Grigarčí-
kovi na telefonní číslo 776809148 nebo 
panu Ondřejovi Pracnému na číslo 
737342818, kde se dozvíte bližší infor-
mace. Velice rádi uvítáme nové členy v 
našich řadách. 
  Dále jednotka vyjížděla  10 x k 
technickým pomocem. ( spadlé stromy, 
úniky plynu, likvidace bodavého hmyzu, 
dovozy vody). 
  Jednotka v rámci preventivně 
výchovné činnosti navštívila děti z Ma-
teřské školky v  Budišovicích. U nás v 
obci jednotku navštívili děti z naší ma-
teřské školky. Jak děti tak hasiči si tyto 

návštěvy pochvalovali. Nejvíce, jak to 
bývá zvykem se dětem líbilo stříkání s 
vodou a moci si „vyzkoušet“ ochranné 
hasičské obleky.  

 
Tomáš Grigarčík 

či, takže se museli učit spolu všichni 
znovu. Děcka by chtěla vyhrát, jsou 
nervózní, bojí se že to nezvládnou a 
vedoucí je z nich na prášky 
 
Můžeme se pochválit, že se nám poda-
řilo dát dohromady 2 družstva  mužů a 
2 družstva mladých hasičů. A nevedlo 
se nám špatně. Dokonce jsme, jak 
mládež tak hasiči do 35 let postoupili 

Zimní sezóna u nás proběhla v naší obci 
vcelku dobře, 
 
 žádné nekontrolované hoření i přes pro-
dlouženou topnou sezónu nenastalo,  
a proto naše zásahová jednotka musela 
použít vodu jen na opláchnutí cest. Zato 
naše mládež a ostatní hasiči už netrpělivě 
vyhlíželi teplejší dny, abychom mohli 
začít s trénováním na okrskovou soutěž, 

která letos byla už 8. května. Hasiči do 
35 a nad 35 let to měli jednoduché, 
protože to pořád umí a navíc soutěžili 
jenom v požárním útoku. Zato naše 
mládež měla těch soutěžních disciplín 
několik a navíc přibyli noví mladí hasi-
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do okresního kola. Bohužel tím to skon-
čilo, protože se nám už nepovedlo na 
tuto soutěž zajistit dostatek hasičů a 
mládeže. Přesto děkuji všem, kteří obě-
tovali svůj čas a přišli soutěžit za naše 
SDH a vlastně za naši obec. Hlavně 
bych chtěl vyzvednout obětavost naší 
vedoucí mládeže Anetě Vaškové  
a všem, kteří jí pomáhali s dětmi 
 
První jarní akcí však byla spolupráce na 
pořádání našich traktorků. Místo na naší 
obecní skládce bylo úplně jinak uprave-
né a proto tomu byly přizpůsobeny i 
některé soutěžní disciplíny. Soutěž tak 
byla prosoutěžící i diváky zajímavější. 
Závěr soutěže a vyhodhocení proběhlo 
na našem areálu. 
 
Mrzí mě, že se nám pořád nedaří posta-
vit dospělé soutěžní družstvo, které by 
objíždělo aspoň okolní soutěže. O to 
více se musíme starat o naši mládež. Ta 
už má několik soutěží za sebou a určitě 
je ještě na nějaké zavezeme. Tři naše 

starší děvčata se zúčastnila Globus Cu-
pu v Opavě, což je soutěž v běhání na 
60 metrů s překážkami, na kterou jezdí 
mládež až z půlky republiky. Letos byla 
účast 280 mladých hasičů. Naše holky 
se sice nedostaly na přední místa, skon-
čily někde uprostřed ve své kategorii, 
ale pokud pojedou příští rok, určitě už 
budou lepší. Chuť a zápal mají a věřím, 
že jim vydrží a my se budeme snažit, 
aby jich bylo ještě více. Obracím se i na 
rodiče aby nám také vycházeli vstříc a 
děti pouštěli na tréninky a soutěže. Ko-
likrát se stane že chybí jeden do druž-
stva a pak jsou ostatní zklamaní, že 
nemůžou jet na soutěž nebo musí mezi 
sebe vzít někoho cizího.  
 
Ještě se musím zmínit o sběru železa, 
které jsme se rozhodli letos na jaře zase 
posbírat. Před několika léty jsme sběr 
prováděli 2 krát ročně, ale pak jsme 
toho nechali, protože se nasbíralo málo 
a sběrna si pak naúčtuje dopravu a nám 
se to nevyplatilo. Letos jsme sběr pro-

vedli, protože se nás někteří občané na 
to ptali. 
 
Překvapivě nám ho občané připravili 
dost, takže bychom si nemohli stěžovat. 
Ale mě to nedá. Proč? Protože někteří 
naši občané místo jednoduchého vyho-
zení starého železa před svá vrátka, kde 
by jim ho hasiči odvezli, ho odváželi 
spolu s nebezpečným odpadem do sbě-
ru, kde se železo nesbírá a vlastně ho 
odevzdali cizím lidem, kteří s naší obcí 
nemají nic společného a vy jste jim tím 
přilepšili. Hasiči mohli mít vice. Třídění 
odpadů pomáhá i obci. Nicméně takto 
odevczdané železo už nikdo nezváží a 
ani se nmůže objevit v informacích o 
vytříděném odpadu.  
 
Přejeme všem, ať se nám vydaří obecní 
den, užijme si léta, dovolených. 
 
To všem přejí hasiči pod vedením sta-
rosty Zdenka Štalmacha. 
 
 

Myslivecký spolek Benitky 

Návštěvníci přírody si jistě všimli obrov-
ského skoku ze zimy do léta. Tato změna 
měla vliv na vše, co roste, kvete a vše se 
to stihlo za pár týdnů. Pozorný člověk si 
v přírodě v měsíci červnu může všimnout 
jarního přírůstku do krajiny. Srny vyvá-
dějí na pole své potomky a ptáci nestačí 
zásobovat hnízdečka hmyzem pro další 
generaci, která následně přenese dar ži-
vota dále. Díky tomu člověk venku není 
nikdy sám. 
 
Letos je rok významný jak pro naši vlast, 
tak i pro naší obec, i pro náš spolek.  
K 780. výročí se  koná výstava historie 
naší obce, které se náš spolek rád zúčast-
ní. Poskytneme trofeje, fotografie atd... 
Pro spolek Benitky je to půlkulaté výročí 

25 let, ale myslivost jde s naší obcí ruku 
v ruce už po staletí. Naše vesnice letos 
slaví 780let jsvého vzniku. Tohoto věku 
se Pustá Polom dožila díky lidem, kteří 
v ní žili a žijí i dnes. To, jak vypadá, jak 
funguje, kolik lidí se na ní podílí, je 
úžasné. Každý občan něčím přispěl. 
Tohle vše dělá naši ves osobitou, nena-
hraditelnou a originální. Síla společen-
ství nebo kultur ve světě, které se docho-
valy, tkvěly ve spolupráci, adaptaci a 
soudržnosti lidí v komunitě. Doufáme, 
že toto nám vydrží, že se nám to neztratí 
a udržíme si společnou vizi navzdory 
všem lopotám. Přeji všem, aby člověk se 
sám v sebe  nezahleděl, že se neutopí 
jeho osobnost v obrazovkách, nezájmu o 
okolí. Ale aby měl svůj názor, respekt, 

úctu i pokoru ke všemu a ke všem co 
sdílí život v jeho okolí. Následně se pak 
bude tvořit další generace, která bude 
mít možnost naši obec nadále rozvíjet. 
Následně také přenese dar života dále. 
V tom je naše budoucnost i budoucnost 
naši obce připravit naše potomky na 
převzetí společné snahy zde vytvořit 
fungující komunitu. Tak to udělali naši 
předci a tak by měli předat dále naši 
potomci.  
 
Tak milí spoluobčané, těšíme se na Vás 
u našeho prodejního stánku na dni obce, 
užijte si prázdnin, léta a koupání. Pří-
jemně strávené dny v přírodě Vám sr-
dečně přejí členové spolku BENITKY. 

Kultura a sport 

Až do soboty 23. června do 18.00 si můžete v tělocvičně základní 
školy prohlédnout výstavu věnovanou  780. výročí obce Pustá 
Polom. Výstava je částečnou reinkarnací minulé akce před 10 
lety, ale současně jsme se snažili ji doplnit novými historickými 
materiály a také novými skutečnostmi z uplynulých 10 let. Práce 
to byla velmi náročná, ať už s výběrem a tříděním archivu, nava-
zováním a spojováním témat, sháněním materiálu, tvorbou sa-
motných tabulí, a dalšími a dalšími činnostmi. Prostě jsme si 
pěkně „mákli“. 
  Podle reakcí dosavadních návštěvníků však výsledek 
stojí za to a nešetříte slovy chvály. Děkujeme za ni. Rád bych 
poděkoval všem obyvatelům Pusté Polomi, kteří poskytli často 
velmi vzácné materiály. Ing. Petru Stonišovi a Jozefu Sedláčkovi 
za autorskou činnost a Ireně Čechové za neuvěřitelné realizační a 
pracovní nasazení, díky kterému jsme vše úspěšně zvládli. 
 

Vlastimil Hrádek 
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Základní škola Pustá Polom 

Letní kino 
 
Pro všechny školáky, poškoláky, záškoláky i ty, co toto 
martyrium mají dávno za sebou, si pro Vás agentura 
Live Music společně s kulturní komisí Pustá Polom 
připravila ukončení školního roku. Na malém hřišti v 
pátek 29. června budete moci ZADARMO navštívit 
opět letní kino. Mnozí ještě patujete kino, které u nás 
fungovalo, tak aspoň takto budeme každoročně tradici 
promítání udržovat. 
 
Ve 21.00 jako první film uvedeme kreslenou komedii 
pro děti Ferdinand.  
 
Asi od 22.30 budeme pro dospělé promítat českou letní 
komedii Špunti na vodě s hvězdným hereckým obsaze-
ním. Občerstvení bude zajištěno. 

ESF 

 
Základní škola a mateřská škola se v 
uplynulých dvou letech účastnila projek-
tu Výzva 22, který nyní na konci června 
úspěšně uzavíráme. V rámci tohoto pro-
jektu měla škola možnost získat finanční 
prostředky určené na doučování slabších 
žáků, na podporu čtenářské a matematic-
ké gramotnosti, na péči o dvouleté děti v 
mateřské škole a na celou řadu dalších 

aktivit které slouží k dalšímu rozvoji 
žáků, učitelů i k rozvoji technického 
zázemí školy.  
 Tento program pokračuje i v 
dalším období a naše škola si už podala 
žádost. Chceme opět pokračovat v pod-
poře slabých žáků, chceme pomoci dě-
tem v mateřské škole s logopedickými 
obtížemi, chceme dále u dětí rozvíjet 
matematické a čtenářské dovednosti, 
chceme do výuky jazyka získat rodilé 
mluvčí, chceme modernizovat vybavení 

školy a učební pomůcky a chceme se 
také vzdělávat i my učitelé. Projekt by 
měl opět vykrýt další dvouleté období až 
do roku 2020. 



Starosta Ing. Miroslav Hrabovský 553 666 955 starosta@pustapolom.cz 

Místostarosta Ing. Vít Čerbák  mistostarosta@pustapolom.cz 

Sekretariát Hana Pausová 553 666 951 urad@pustapolom.cz 

Matrika Jana Kotalová 553 666 952 matrika@pustapolom.cz 

Účetní Michaela Haasová 553666957 ucetni@pustapolom.cz 

Vedoucí údržby Václav Hrbáč 553 666 958 udrzba@pustapolom.cz 

Stavební úřad Ilona Murinová  553 666 956 stavebni@pustapolom.cz 

Stavební úřad Bc. Aleš Onderka 553 666 953 stavebni@pustapolom.cz 
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Papírová invaze 
 
Ani v letošním roce nemohla chybět soutěž ve 
sběru papíru. Musím uznat, že přípravu žáci 
ani jejich rodiče a další příbuzní v žádném 
případě nepodcenili a výsledných 24 tun papí-
ru, kterým jsme vrchovatě naplnili tři velké 
kontejnery, byly toho jasným důkazem. Zápla-
vu papíru jsme zvládli s pomocí Rosti Halšky 
a deváťáků, kteří si řádně procvičili svaly. 
Vítězné třídy již byly odměněny a drobné dár-
ky čekají i na prvních  30 nejlepších sběračů. 
Považte, že mezi těmito 30ti žáky jsou všichni 
s více jak 200 kg papíru. Papír doma  rozhodně 
nepalte. Příští rok v květnu nám ho opět může-
te přivézt.  

Vlastimil Hrádek 
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Sponzoři dne obce Pustá Polom 2018 

STOLAŘSTVÍ  

DANIEL HRBÁČ 

STOLAŘSTVÍ  

ZDENĚK VANĚK 


